
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Piotra Zientarskiego

na 68. posiedzeniu Senatu
w dniu 12 stycznia 2011 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Szanowny Panie Ministrze!
Przedmiotem mojego oœwiadczenia jest stan realizacji projektu dotycz¹cego utworzenia drogi ekspre-

sowej S11, a w szczególnoœci obwodnicy Szczecinka i obwodnicy Koszalina. Planowana droga S11 ma byæ
drog¹ ekspresow¹ biegn¹c¹ na trasie Koszalin – Pyrzowice przez województwa zachodniopomorskie, wiel-
kopolskie, opolskie i œl¹skie. W miejscu planowanej drogi S11 biegnie obecnie droga krajowa nr 11.

Chcia³bym zapewniæ, ¿e rozumiem, i¿ realizacja tak powa¿nych inwestycji jest pracoch³onna, d³ugo-
trwa³a i wymaga du¿ych nak³adów finansowych. Niemniej jednak stan drogi krajowej nr 11, wobec jej
znaczenia dla prawid³owej komunikacji na otaczaj¹cych j¹ obszarach, wymaga dzia³añ natychmiasto-
wych. Jak wykaza³em w swoim oœwiadczeniu z 16 stycznia 2008 r. skierowanym do Pana Ministra, ist-
niej¹ zasadne argumenty spo³eczne i ekonomiczne przemawiaj¹ce za szczególnym znaczeniem drogi
S11. Jednak kwestie rozwoju gospodarczego czy turystycznego regionów, przez które ta droga przebie-
ga, przestaj¹ byæ priorytetowe, gdy nara¿one jest zdrowie i ¿ycie korzystaj¹cych z nich osób. Przyk³ad
zatoru o d³ugoœci 40 km na drodze krajowej nr 11 na odcinku Koszalin – Ko³obrzeg z dnia 14 grudnia
2010 r. wyraŸnie przemawia za koniecznoœci¹ interwencji. W wyniku tego piêtnastogodzinnego, rekor-
dowego zatoru wielu kierowców zosta³o zmuszonych do spêdzenia nocy na kilkunastostopniowym mro-
zie. Te tragiczne wydarzenia mog³yby nie mieæ miejsca albo przynajmniej zostaæ ograniczone
w skutkach, gdyby droga krajowa nr 11 zosta³a dostosowana do potrzeb jej u¿ytkowników i spe³nia³a
wymagania przewidziane dla dróg ekspresowych.

W tych dramatycznych okolicznoœciach niepokoj¹ dane zawarte w projekcie Programu Budowy Dróg
Krajowych na lata 2011–2015 z dnia 6 grudnia 2010 r. Dlatego chcia³bym zapytaæ Pana Ministra: kiedy
rozpoczn¹ siê prace nad planowan¹ drog¹ S11 oraz kiedy mo¿na spodziewaæ siê realnej daty ich zakoñ-
czenia? Jednoczeœnie proszê o podjêcie wszelkich dzia³añ maj¹cych na celu przyœpieszenie realizacji tej
kluczowej inwestycji.

Z powa¿aniem
Piotr Zientarski




